РОССИЙСКАЯ АКАДЕМИЯ НАУК

ИНСТИТУТ ВОСТОКОВЕДЕНИЯ ИНСТИТУТ АФРИКИ

АЗИЯ сегодня и АФРИКА

Nº 1 (762) 2021

Ежемесячный научный журнал
Выходит с июля 1957 года
Журнал издается под руководством Отделения историко-филологических наук PAH
ISSN 0321-5075

Главный редактор академик РАН А.М. ВАСИЛЬЕВ

Редакционная	Международный	Над номером
коллегия:	редакционный совет:	работали:
И.О. АБРАМОВА	Б.А. АКИНТЕРИНВА	А.В. ДЕНИСОВ,
В.Я. БЕЛОКРЕНИЦКИЙ	(Нигерия)	ответственный секретарь
Л.В. ГЕВЕЛИНГ	X.X.C. ВИШВАНАТАН	Е.А. ЛЬВОВ,
А.Б. ДАВИДСОН	(Индия)	зав. редакцией
А.В. ДЕНИСОВ	М. НАСР АЛЬ-ГИБАЛИ	В.С. ОКУЛОВ
Р.Г. ЛАНДА	(Египет)	О.И. ТЕТЕРИН, первый
В.А. МЕЛЬЯНЦЕВ	ЯН ГУАН (КНР)	зам. главного редактора
Д.В. МОСЯКОВ С.В. ПРОЖОГИНА О.И. ТЕТЕРИН	Я.М. ИБН ДЖУНЕЙД (Саудовская Аравия) С.С. КУНАНБАЕВА	Оформление и верстка Г.М. АБИШЕВА
Л.Л. ФИТУНИ Т.Л. ШАУМЯН	(Казахстан) Ф.С. МУФАМАДИ (ЮАР)	1.W. ADAMEDA
В.Г. ШУБИН	У. РЕНО (США)	

Подписано в печать 26.01.2021. Формат 60х88 1/8. Уч.-изд. л. 10,0. Тираж 200 экз. Цифровая печать. Заказ 1/1а. Цена свободная. Оригинал-макет подготовлен в редакции.

Издатель: Российская академия наук.

Исполнитель по контракту № 4У-ЭА-069-20 ООО «Интеграция: Образование и Наука». 105082, Москва, Рубцовская наб., д. 3, стр. 1, пом. 1314.

Отпечатано в ООО «Институт информационных технологий»

Ä

. .

Ä

CONTENTS

№ 1 (762), 2021

POLITICS, ECONOMICS

Olga N. Buchinskaya (Ekaterinburg). Coping with the Coronavirus pandemic: the reasons of China's economic success	4
Sergei N. Volkov. New stage of Russian-Egyptian cooperation	11
Lilia S. Revenko, Nikolay S. Revenko. Potential and prerequisites for economic cooperation of the member states of the Shanghai Cooperation Organisation	15
Yulia A. Seliverstova. Socialization of migrant children in China (analysis of modern scientific works)	23
Marina Y. Nafikova . Surviving the era of artificial intelligence: Japanese school education reforms for integration into society 5.0	30
Svetlana A. Bokeriya. African Union in addressing regional peace and conflict in Darfur	37
FOREIGN EXPERT VIEW	
Kim Dayea (Republic of Korea). Cooperation between Russia and China in Northeast Asia: partner of convenience or reliable alliance?	43
POST-GRADUATE TRIBUNE	
Sergey P. Tursunov. Economic reforms in Maghreb countries: liberalization and privatization	49
SCIENTIFIC LIFE	
Sergey V. Kostelyanets. African migrations and diasporas: a view through space and time	56
PAGES OF HISTORY	
Dmitrii N. Khristenko (Yaroslavl). Shaping US policy towards Iraq before the Gulf war: discussions at the White House and debate on Capitol Hill	60
Natalia L. Krylova. Women of the Russian squadron ((to the 100th anniversary of the Exodus of the Russian Black Sea squadron to Bizerta)	
CULTURE, LITERATURE, ART	
Natalia N. Kim, Arina I. Shchinova. Gwangju uprising in literature and cinematography of South Korea (to the 40th anniversary of the 18 May 1980 events)	74
OUR PARTNER - RCSCAA	
Andrey G. Baklanov. Russia and Africa: Relationship based on the tradition of solidarity (in Russian)	79

«Asia and Africa today» is a scientific monthly journal (in Russian) of the Russian Academy of Sciences. Published since July 1957.

The journal articles do not necessarily reflect the view of the Editorial Board.

Included in Russian Science Citation Index on WoS platform, and EBSCO Publishing. ISSN 0321-5075

Postal Address:

30/1 Spiridonovka Str. 123001, Moscow, Russian Federation

Tel. +7 495 697 94 50. Tel./Fax: +7 495 691 02 70 E-mail: asaf-today@mail.ru Website: www.asaf-today.ru

. .

СОДЕРЖАНИЕ № 1 (762), 2021

ПОЛИТИКА, ЭКОНОМИКА

Бучинская О.Н. (Екатеринбург). Преодоление пандемии коронавируса: причины экономического успеха Китая	4
Волков Н.С. Россия - Египет: этапы сотрудничества	11
Ревенко Л.С., Ревенко Н.С. Потенциал и предпосылки экономического сотрудничества стран Шанхайской организации сотрудничества	15
Селиверстова Ю.А. Социализации детей мигрантов в КНР (направления новейших исследований)	23
Нафикова М.В. Япония: реформы школьного образования для интеграции в общество 5.0	30
Bokeriya S.A. African Union in addressing regional peace and conflict in Darfur	37
ВЗГЛЯД ЗАРУБЕЖНОГО ЭКСПЕРТА	
Kim D. (Republic of Korea). Cooperation between Russia and China in Northeast Asia: partner of convenience or reliable alliance?	43
ТРИБУНА СОИСКАТЕЛЯ	
Турсунов С.П. Экономические реформы в странах Магриба. Либерализация и приватизация	49
НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ	
Kostelyanets S.V. African migrations and diasporas: a view through space and time	56
СТРАНИЦЫ ИСТОРИИ	
Христенко Д.Н. (Ярославль). Формирование политики США по отношению к Ираку накануне войны в Персидском заливе: дискуссии в Белом доме и дебаты на Капитолийском холме	60
Крылова Н.Л. Женщины Русской эскадры (к 100-летию исхода Русской Черноморской эскадры в Бизерту)	67
КУЛЬТУРА, ЛИТЕРАТУРА, ИСКУССТВО	
Ким Н.Н., Щинова А.И. Отражение восстания в Кванджу в литературе и кинематографе Южной Кореи (к 40-летию событий 18 мая 1980 г.)	74
НАШ ПАРТНЕР - РКССАА	
Бакланов А.Г. Россия - Африка: в основе отношений лежат традиции солидарности	79

Точка зрения авторов может не совпадать с точкой зрения редакции.

Журнал включен в список ВАК. Входит в Russian Science Citation Index на платформе Web of Science и EBSCO Publishing.

Адрес редакции:

123001, Москва, ул. Спиридоновка, д. 30/1

Тел.: +7 495 697 94 50 Тел./факс: +7 495 6910270 E-mail: asaf-today@mail.ru Интернет: www.asaf-today.ru

[©] Российская академия наук, 2021

[©] Редколлегия журнала «Азия и Африка сегодня» (составитель), 2021